
   
 

   
 

   

   

 

Zápis z výjezdního jednání výkonného výboru   

ve dnech 9. – 10. září 2018 

 
Čas jednání:      9. 9., 12:00 – 10. 9., 12:00 

Místo jednání:  Olomouc, Hotel Alley  

   

1. Setkání, aktuality z knihoven, zahájení jednání (H. Landová + celý VV)  

 
2. Kontrola úkolů z předchozích jednání (H. Landová, J. Kříž) 
 

 GDPR: nebude se zařazovat do statutu, J. Mach: navrhne formulaci ohledně GDPR fotografování na BA 

 FPZC: druhé kolo proběhlo, jeden projekt krácen, peníze z fondu plně využity 
 
Úkoly z minulého jednání jsou splněny. 
 
 
3. Hospodaření (M. Machytková) 
 
M. Machytková podala zprávu o hospodaření. Byl proveden nákup EUR a GDB (zálohy na zahr. cesty  
T. Simandlové a B. Katolické). Platby v zahraniční měně méně výhodné kvůli strhávání poplatků bankami. 
Hospodaření bylo schváleno. 
 
 
4. Administrativní záležitosti (H. Landová, J. Kříž, M. Machytková) 
 

 Jsou podepsány již téměř všechny smlouvy se sponzory BA. 
H. Landová: provést druhé oslovení potenciálních sponzorů pro BA. 

 
 
5. Aktuality z pracovních jednání a uskutečněných akcí v rámci i mimo AKVŠ (celý VV) 
 

 RVŠ (jednání 20. 9., zástupce AKVŠ bude upřesněn)  
 CzechELib: J. Jirát – připravuje se prezentace InCites (Clarivate Analytics) a SciVal (Elsevier), doporučeno 

mj. pro management univerzity. Proběhla diskuse nad počtem míst pro univerzitu danými velikostí 
prostor, účastnit by se měli i ředitelé VŠ knihoven. 3 dny v NTK poté hostí ADVANCED Open Access 2020 
Transformation Lab. Před podpisem smlouva s Wiley, připravuje se Taylor and Francis a Springer. 

 KAM 2018 (Bořetice): O akci podala informaci H. Landová, akce chválena z pohledu organizačního i 
obsahového. Po BA 2018 by měl VV AKVŠ naplánovat další ročník KAM, zvážit možnost účasti sponzorů. 
Zájem o uspořádání workshopu o prevenci vyhoření. MUNI přislíbila možnost organizování KAM 2019. 
Diskutována možnost rozšíření účasti o vedoucí odborů - vzniká ale riziko velkého množství účastníků na 
workshopu. 

 seminář IVIG: L. Bělohoubková – 7 přednášek na téma vzdělávání, jak dělat hospitace, boj se stresem, 
peer to peer výuka, zkušenost z konferencí, jak si říct o zpětnou vazby, 65 účastníků (25 platících, tj. mimo 
AKVŠ). Probíhá zjišťování zpětné vazby, přednášky a doplňkové materiály zpřístupněny na stránkách 
komise. Zájem účastníků o delší přednášky. 

 J. Jirát za CzechElib nabídl spojení konference CzechElib a konference Bibliotheca Academica, možnost 
rozšíření BA o jeden den na téma EIZ. CzechElib nabízí financování jednoho dne, pronájmu prostor, 
cestovného, fotografa, cateringu, experty apod. organizační výdaje. Proběhla diskuse nad přínosy a 
omezeními spojení. VV ocenil nabídku CzechElib na spolupořádání  
a zaměření konference, ale vyjádřil obavy z délky příp. spojené konference, a proto doporučuje obě 
konference nespojovat. Nabízí podporu a možnost spolupráce na připravované konferenci CzechElib. 

 



   
 

   
 

6. Fond podpory zahraničních cest (K. Rösslerová, J. Kříž, M. Machytková)  
 

 Administrativní záležitosti: proběhlé cesty, vyúčtování 
 Prezentace cest proběhne na BA2018 
 J. Kříž doporučuje větší propagaci FPZC, je nutná podpora ředitelů knihoven. Ke zvážení udělat vzorovou 

přihlášku, připravit přehled akcí, kam mohou zaměstnanci jet. VV AKVŠ (K. Rösslerová?) připraví přehled 
uspořádaných cest jako doporučení pro nové přihlášky. 

 
 
7. Zahraniční cesty VV (H. Landová, M. Machytková) 
 

 Uskutečněné cesty: stručná zpráva, vyúčtování, cestovní zpráva   
 Plánované cesty: zajištění, návrh cesty, příp. další organizační záležitosti 

 

  Poslední plánovaná cesta je ICOLC - B. Katolická. 
 

 
8. LIBER Emerging Leaders (H. Landová, K. Rösslerová)  
 

 Zpráva o průběhu závěrečného semináře 
 Další průběh.  
 Sdílení výsledků a zkušeností 

 
H. Landová informovala o závěrečném semináři LIBER Emerging Leaders, budou osloveni ředitelé knihoven 
s možností přihlášení do dalšího kola, AKVŠ by pomohla s přípravou přihlášek. Výše finanční podpory AKVŠ by 
byla stejná jako v prvním kole. LIBER má obdobný program pro ředitele s delší praxí. Účastnice promyslí seminář 
s předáním zkušeností, např. v rámci KAM 2019. 
 
 
9. Statistiky: aktuální situace a úkoly (J. Kříž) 
 

 Sběr dat za rok 2017  
 
J Kříž informoval o stavu aplikace pro statistické vykazování. J. Kříž založil v aplikaci knihovny, připraví návod pro 
vyplňování. Zbývá drobně doladit oprávnění v případě univerzit s více knihovnami, aplikace je jinak připravena ke 
spuštění během září, vyplnění proběhne do BA 2018. Smlouva s UPa ohledně uložení dat je podepsána. 
 
H. Landová, J. Kříž: zúřadovat fakturu S. Vojířovi za programování statistického výkazu 

 
 
10. Přípravy BA 2018: Organizační zajištění + program (H. Landová, B. Katolická) 
 

 Představení programu celému VV  
 Diskuse nad nejasnými či problematickými body. 

 
H. Landová: Probíhá finalizace programu. Seznámila VV s obsahem programu, náplní workshopu 
a přednášejícími. 
 
 
11. Zprávy z komise, iniciativy a pracovní skupiny:    

 Komise IVIG (L. Bělohoubková)  
 Iniciativa otevřeného přístupu (P. Rygelová) 

 Pracovní skupina pro EIZ (J. Jirát, B. Katolická) 

 
L. Bělohoubková: IVIG má rozjednán workshop ve spolupráci s ČZU na téma didaktického využití chytré tabule. 
Uvažován projekt na knihovní bingo, copyright card games apod. V listopadu/prosinci proběhne závěrečná 
schůzka komise tohoto roku. 
 
P. Rygelová: Nutno dořešit propagační materiály, motiv triček hotov. Zvažuje termín ke schůzce Open Access 
Week. Uvažuje se účast na konferenci OpenAlt, účast P. Rygelová 25 .9. na workshopu CEITEC a následná schůzka 
pracovní skupiny k Open Access – přípravě akčního plánu Národní strategie OA ČR. Evropská komise připravuje 
plán publikování výsledků z projektů v otevřených časopisech. 
 



   
 

   
 

B.Katolická, J. Jirát: K návrhu “Požadavky na službu CzechELib pro vyhodnocování statistik využívanosti EIZ” 
nebyly od členských institucí AKVŠ připomínky.  
Příprava workshopu k ERMS – říjen. 

 
12. Další akce AKVŠ do konce roku 2018: organizační zajištění, propagace  

 
 Predátorské časopisy 
 Seminář k EIZ (ERMS) 
 Pracovní schůzky 

 
H. Landová: V e-mailové diskusi probrán návrh J. Kratochvíla (KUK MU) na setkání na téma predátorských 
časopisů, AKVŠ setkání zaštítí, nabídne knihovnám účast na setkání. 
 
J. Jirát osloví J. Pokorného s žádostí o účast na workshopu k ERMS pro zástupce VŠ knihoven. 
 
6. 12. 2018: 10-13:00 Setkání ředitelů na VŠE, poté VV AKVŠ 
28. 2. 2019: Výroční konference AKVŠ (pravděpodobně VŠE) 
 
 
13. Různé  

 H. Landová: Blok expertů KISK (listopad) 
 CASLIN: účast zástupce AKVŠ?   
 Knihovny současnosti: příspěvek H. Landové  
 Zahájení příprav KAM 2019 – harmonogram  

 
J. Mach informoval o možnosti podpořit význam článku 3 směrnice o jednotném digitálním trhu týkající se text 
data mining. 
 
Časopis DUHA požádal o článek o AKVŠ, IVIG a medailon L. Tiché/ČVUT, články připraveny: 10. 9. bylo číslo 
zveřejněno (https://duha.mzk.cz/aktualni-cislo)  
 
H. Landová je pozvána na KISK – Blok expertů, účastní se příspěvkem na Knihovnách současnosti 2018. Nabízí 
účast na CASLIN – zájem o moderování. 

 
 

14. Strategický plán – příprava, struktura, harmonogram  
 
V rámci jednání proběhl brainstorming na téma příprava nového strategického plánu.  
 
H. Landová dala ke zvážení zvýraznění klíčových činností v rámci strategického plánu. VV AKVŠ diskutoval nad 
tvorbou strategického plánu na další období za využití McKinseyho modelu 7S.  
 
Diskuse byla věnována otázkám:  
 Jaké jsou hlavní cíle/úkoly AKVŠ: PROČ?  
 Jakým způsobem těchto cílů dosáhnout: JAK?  
 Jaké jsou silné a slabé stránky AKVŠ?  
 Jaké komunikační kanály se ukazují jako funkční?  
 Jakým způsobem komunikovat směrem k managementu VŠ, k ředitelům VŠ knihoven, k ostatním 

pracovníkům VŠ knihoven.  
 Budování značky (VŠ) knihovny.  
 Nové prvky v činnosti AKVŠ: tematické stáže.  
 Portfolio akcí.  
 Struktura AKVŠ: stále pracovní skupiny/komise + ad hoc pracovní skupiny.  
 Rozložení úkolů v rámci VV AKVŠ.  

 
Další postup: Bude připraven stručný dotazník pro kontaktní osoby – určený pro sběr podkladů pro přípravu 
Strategického plánu. Pro BA 2018 H. Landová připraví stručný výběr hlavních témat a námětů. Zapojení všech 
účastníků BA – možnost vyjádření názoru, návrhu témat, konzultace se členy VV. Poté zpracování první verze 
strategického plánu (do 25. 11.) – zaslání kontaktním osobám k prostudování a poté diskuse na setkání ředitelů  
6. 12. Následně bude zpracována finální verze Strategického plánu pro VK 2019.  

 
 

https://duha.mzk.cz/aktualni-cislo

